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Απόφαση 24 

Που έχει καταχωρηθεί στο  3ο  Πρακτικό  της  από  19 Φεβρουαρίου 2025  τακτικής μεικτής δια 

ζώσης και ταυτόχρονα με τηλεδιάσκεψη μέσω της εφαρμογής ZOOM  συνεδρίασης του  Δημοτικού 

Συμβουλίου Κω, απόσπασμα του οποίου παρατίθεται, ως ακολούθως: 
 
 

Σήμερα στις δεκαεννέα (19) Φεβρουαρίου του έτους 2025, ημέρα Τετάρτη και ώρα 18:00 το Δημοτικό 
Συμβούλιο Κω, συνήλθε σε τακτική μεικτή δια ζώσης στην αίθουσα συνεδριάσεών του και ταυτόχρονα με 
τηλεδιάσκεψη μέσω της εφαρμογής ZOOM συνεδρίαση, ύστερα από την με αριθμό πρωτ. 3821/14-2-2025 
πρόσκληση που εκδόθηκε από την Πρόεδρο και επιδόθηκε με αποδεικτικό στους Δημοτικούς Συμβούλους και 
τον Δήμαρχο αυθημερόν, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 «Νέα Αρχιτεκτονική της 
Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωμένης Διοίκησης - Πρόγραμμα Καλλικράτης» (ΦΕΚ 87/7-6-2010, Τεύχος 
Πρώτο), όπως αντικαταστάθηκε από το άρθρο 6 του Ν. 5056/2023 «Αναμόρφωση του συστήματος 
διακυβέρνησης Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης α’ και β’ βαθμού, κατάργηση νομικών προσώπων δημοσίου 
δικαίου δήμων, παρακολούθηση επιδόσεων τοπικής αυτοδιοίκησης οικονομική και διοικητική διαχείριση 
οργανισμών τοπικής αυτοδιοίκησης, ευζωία των ζώων συντροφιάς, κατασκευή και αναβάθμιση λειτουργούντων 
χερσαίων συνοριακών σταθμών και λοιπές διατάξεις του Υπουργείου Εσωτερικών» (ΦΕΚ 163/6-10-2023, Τεύχος 
Πρώτο) για συζήτηση και λήψη αποφάσεων στα θέματα της ημερήσιας διάταξης. 

Στη συνεδρίαση παρευρέθηκε η κα Σούλη Στυλιανή, υπάλληλος κλάδου ΠΕ Διοικητικού - Οικονομικού για την 
ορθή τήρηση των πρακτικών, όπως προβλέπεται στις διατάξεις του άρθρου 97 του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του 
Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων (ΦΕΚ 114/8-6-2006, Τεύχος Πρώτο).  

Πριν από την έναρξη της συνεδρίασης, η Πρόεδρος διαπίστωσε ότι από τα είκοσι εννέα (29) μέλη του 

Δημοτικού Συμβουλίου ήταν:  

          ΠΑΡΟΝΤΕΣ                                                                                                     ΑΠΟΝΤΕΣ 
 

 

1) Τελλή - Τσιμισίρη Διονυσία (Πρόεδρος) 1) Καματερός Ιωάννης 

2) Βλάχου Σεβαστή 2) Κιάρης Μηνάς,  
3) Βουκελάτου Χριστοδουλίδη Σταμάτα - Ελένη  οι οποίοι κλήθηκαν νόμιμα και 
4) Γιαννούλη Διονυσία (Γραμματέας) αναιτιολόγητα δεν προσήλθαν. 
5) Δουδούς Σοφοκλής  
6) Ζαχαρός Κωνσταντίνος  
7) Καλέργης Ιωάννης  
8) Καμπουράκης Σταμάτιος  
9) Κανταρζή Σταματία  
10) Κασσιώτη Γεωργία  
11) Μαραγκός Αριστείδης  
12) Πης Σταμάτιος  
13) Χατζηθωμά – Κυπραίου Αικατερίνη  
14) Χατζηχριστοφής Παναγιώτης  
15) Χόνδρος Κωνσταντίνος            ΠΑΡΟΝΤΕΣ 
16) Χρυσόπουλος Αλέξανδρος     ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
17) Σιφάκης Ηλίας          1)     Παρβέρης Σεβαστιανός (Ασφενδιού) 
18) Βαβλά – Μουζουράκη Μαριέττα  
19) Ζερβός Εμμανουήλ  
20) Κιαπόκα Καλλιόπη  
21) Κοκαλάκης Γεώργιος  
22) Λοΐζος Σταμάτιος  
23) Παπαχρήστου – Ψύρη Ευτέρπη  
24) Πη Βασιλεία  
25) Χατζηχριστοφή Ειρήνη (Αντιπρόεδρος)  
26) Μακρή Κυριακή  
27) Αβρίθης Παναγιώτης  
28)   
29)   

 

ΕΚΤΑΚΤΟ ΘΕΜΑ: Συμμετοχή Δήμου Κω στην Ενεργειακή Κοινότητα Πολιτών 

Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου (ΕΚΠ) “Bluetonium”, στο πλαίσιο υλοποίησης του 

προγράμματος «Απόλλων». 
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Ο Δήμαρχος, κ. Νικηταράς Θεοδόσης, προσκλήθηκε και συμμετέχει στη συνεδρίαση. 

Η Πρόεδρος, μετά τη διαπίστωσε απαρτίας αφού αρχικά αιτιολόγησε τον κατεπείγοντα 

χαρακτήρα του θέματος, λέγοντας ότι από τα στοιχεία της εισήγησης μπήκε ως έκτακτο το  

θέμα της εκδήλωσης ενδιαφέροντος για συμμετοχή στην “Bluetonium” Ενεργειακή Κοινότητα 

Πολιτών Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου Περιορισμένης Ευθύνης, που αφορά τους Δήμους της 

Περιφέρειας, ως δυνητικοί δικαιούχοι του προγράμματος “Απόλλων” του Υπουργείου 

Περιβάλλοντος και Ενέργειας,  διότι καλούνταν  οι φορείς να υποβάλουν αίτηση εκδήλωσης 

ενδιαφέροντος συμμετοχής στην κοινότητα, με καταληκτική προθεσμία για την ηλεκτρονική 

υποβολή των αιτήσεων μέχρι 21 Φεβρουαρίου 2025 ώρα 13:00, έδωσε στη συνέχεια το λόγο 

στον Αντιδήμαρχο, κ. Χόνδρο Κωνσταντίνο για να το εισηγηθεί. 

Ο Αντιδήμαρχος, κ. Χόνδρος Κωνσταντίνος πήρε στη συνέχεια το λόγο και 

αναφερόμενος στην εισήγησή του, επεσήμανε τα εξής: 

Αξιότιμη κα Πρόεδρε, κ. Δήμαρχε, Κυρίες και Κύριοι Συνάδελφοι 

Με το Ν. 5106/2024 και συγκεκριμένα τις διατάξεις των άρθρων 103 και επόμενα 

εισάγεται και θεσμοθετείται στο ελληνικό θεσμικό πλαίσιο το Πρόγραμμα Απόλλων του 

Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας το οποίο στοχεύει στη μείωση του ενεργειακού 

κόστους των Οργανισμών Τοπικής Αυτοδιοίκησης Α’ και Β΄ βαθμού, των Τοπικών και Γενικών 

Οργανισμών Εγγείων Βελτιώσεων, των Δημοτικών Επιχειρήσεων Ύδρευσης και Αποχέτευσης, 

καθώς των ενεργειακά ευάλωτων νοικοκυριών. 

Συγκεκριμένα, σύμφωνα με τον ανωτέρω νόμο, αντικείμενο του Προγράμματος Απόλλων 

είναι “η κάλυψη του συνόλου ή μέρους των ενεργειακών αναγκών των ως άνω 

αναφερόμενων ωφελούμενων μέσω της εγκατάστασης σταθμών Ανανεώσιμων Πηγών 

Ενέργειας με ή χωρίς σταθμό αποθήκευσης και της εφαρμογής εικονικού ταυτοχρονισμού”. 

Το Πρόγραμμα Απόλλων-Σύντομη Περιγραφή: 

Το «Απόλλων» αποτελεί το μεγαλύτερο πρόγραμμα ενεργειακού συμψηφισμού στη 

χώρα -συνδυάζοντας την ενεργειακή με την κοινωνική πολιτική- και συντελεί, ώστε οι 

Ανανεώσιμες Πηγές Ενέργειας να έχουν ακόμα πιο έντονο, θετικό, κοινωνικό αποτύπωμα.  

Το «Απόλλων» αποτελεί το πιο σύνθετο και φιλόδοξο πρόγραμμα ενεργειακού 

συμψηφισμού στην Ευρώπη με έντονο κοινωνικό πρόσημο, καθώς λύνει μόνιμα, δίκαια και 

οριζόντια το ενεργειακό πρόβλημα των ΟΤΑ και των ευάλωτων νοικοκυριών. Είναι επίσης μια 

πολιτική που θέτει την τοπική αυτοδιοίκηση σε θέση οδηγού. 

Είναι δεδομένο ότι οι ΟΤΑ συνιστούν τον πιο στενό δεσμό ανάμεσα στον πολίτη και τη 

δημόσια διοίκηση. Γι΄ αυτό και το Πρόγραμμα σχεδιάζεται μεν κεντρικά αλλά υλοποιείται 
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αποκεντρωμένα, μέσα από Ενεργειακές Κοινότητες που φτιάχνουν, λειτουργούν και 

διαχειρίζονται οι ΟΤΑ.  

Ως Φορέας Υλοποίησης του Προγράμματος ορίζεται η Διεύθυνση ΑΠΕ και Εναλλακτικών 

Καυσίμων του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέργειας. 

Ως ωφελούμενοι καλύπτοντας το 50% των καταναλώσεων τους ορίζονται οι εξής 

κατηγορίες: 

α) οι Ο.Τ.Α. α’ και β’ βαθμού, καθώς και οι σύνδεσμοι και τα νομικά πρόσωπα αυτών, 

β) οι Τοπικοί και Γενικοί Οργανισμοί Εγγείων Βελτιώσεων, καθώς και οι διάδοχοί τους, και 

γ) οι Δημοτικές Επιχειρήσεις Ύδρευσης και Αποχέτευσης 

Για την υλοποίηση του Προγράμματος έχει επιλεχθεί η χρήση του μοντέλου των 

Ενεργειακών Κοινοτήτων, και συγκεκριμένα οι Ενεργειακές Κοινότητες Πολιτών, όπως αυτές 

ορίζονται στο Ν. 4001/2011. Ειδικότερα, για τη συμμετοχή στο Πρόγραμμα προαπαιτείται η 

σύσταση μιας Ενεργειακής Κοινότητας Πολιτών σε κάθε Περιφέρεια στην οποία θα 

συμμετάσχουν ως μέλη οι ωφελούμενοι των κατηγοριών α, β, γ, που ανήκουν και στην ίδια 

περιφέρεια. 

Κάθε Ενεργειακή Κοινότητα, θα πρέπει να συγκεντρώσει και να αποστείλει έως το τέλος 

του έτους στον Φορέα Υλοποίησης, το σύνολο των ωφελούμενων, το πλήθος των 

επιλεγμένων προς συμψηφισμό παροχών κατανάλωσης καθώς και τις ετήσιες καταναλώσεις 

των παροχών. Έπειτα, θα ακολουθήσει η μελέτη και η διαστασιολόγηση των έργων με 

αρμοδιότητα του ΔΕΔΔΗΕ. 

Αναφορικά με τη διαδικασία υλοποίησης του Προγράμματος Απόλλων, ορίζονται οι 

ακόλουθες επιμέρους φάσεις, οι οποίες θα πραγματοποιηθούν ανά Ενεργειακή Κοινότητα 

Πολιτών: 

1η Φάση: Σύσταση Ενεργειακής Κοινότητας σε κάθε Περιφέρεια. 

2η Φάση: Ενημέρωση τοπικών ωφελούμενων των κατηγοριών α, β, γ από την 

Περιφέρεια και πρόσκληση συμμετοχής καθώς και συλλογής των απαιτούμενων στοιχείων 

κάθε φορέα (παροχές και καταναλώσεις προς συμψηφισμό). 

3η Φάση: Βάσει των ανωτέρω, μελέτη και διαστασιολόγηση έργων ανά κοινότητα για 

την κάλυψη των επιλεγμένων καταναλώσεων. 

4η Φάση: Προκήρυξη ανταγωνιστικής διαδικασίας από την ΡΑΑΕΥ, επιλογή έργων για 

κάθε Ενεργειακή Κοινότητα Πολιτών. 

5η Φάση: Σύναψη απαιτούμενων συμβάσεων μεταξύ των κοινοτήτων, των κατόχων των 

επιλέξιμων έργων, των Προμηθευτών και του Διαχειριστή Α.Π.Ε. και Εγγυήσεων Προέλευσης 
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Α.Ε. (ΔΑΠΕΕΠ Α.Ε.), ή τον Διαχειριστή Ελληνικού Δικτύου Διανομής Ηλεκτρικής Ενέργειας 

(Δ.Ε.Δ.Δ.Η.Ε.) ως Διαχειριστή Μ.Δ.Ν., καθώς και υλοποίηση των έργων. 

6η Φάση: Θέση σταθμών σε λειτουργία και εφαρμογή εικονικού ταυτοχρονισμένου 

συμψηφισμού για τα μέλη της Ε.Κ.Π. και τους δικαιούχους του Κοινωνικού Οικιακού 

Τιμολογίου (ΚΟΤ) Α’. 

Βασικά Στοιχεία Προγράμματος 

Σύμφωνα με τις πρόνοιες του προγράμματος ορίζονται τα κατωτέρω βασικά στοιχεία 

που το διέπουν: 

1. Η οριζόντια μείωση ενεργειακού κόστους όλων των ΟΤΑ Α’ και Β’ Βαθμού και λοιπών 

δικαιούχων Οργανισμών.  

2. Η μείωση του ενεργειακού κόστους για τους ΟΤΑ α’ και β’ βαθμού, τις ΔΕΥΑ και τους 

ΓΟΕΒ/ΤΟΕΒ, καλύπτοντας το 50% των καταναλώσεων τους. 

3. Η υλοποίηση των έργων, από την μελέτη – διαστασιολόγηση έως και την διαχείριση 

αυτών πραγματοποιείται από τρίτους – ιδιώτες και δεν βαρύνει τους ίδιους τους 

Δήμους. 

4. Το Πρόγραμμα Απόλλων προβλέπει τη σύμπραξη φορέων και θεσμών που βρίσκονται 

σε σημεία κλειδιά και παίζουν καθοριστικό ρόλο στην ορθή υλοποίηση έργων. 

5. Η παροχή κινήτρου, ώστε να εφαρμόσουν μέτρα εξοικονόμησης ενέργειας για 

περαιτέρω μείωση των λογαριασμών τους και η δυνατότητα να διαθέσουν πόρους 

και 

6. Η ενίσχυση της οικονομικής εξυγίανσής τους, δίνοντας τη δυνατότητα μέσα από τη 

μείωση των δαπανών για ηλεκτρική ενέργεια, να ρυθμίσουν τυχόν ληξιπρόθεσμες 

οφειλές που έχουν σήμερα προς τους προμηθευτές ηλεκτρικής ενέργειας. 

Η Περιφέρεια Νοτίου Αιγαίου, ως ο αρμόδιος φορέας για την υλοποίηση του 

προγράμματος «Απόλλων», ίδρυσε την Ενεργειακή Κοινότητα πολιτών (ΕΚΠ)«Bluetonium» 

από κοινού με τον ΦΟΔΣΑ Ν. Αιγαίου και τον Αναπτυξιακό Οργανισμό Κ2 της Περιφέρειας 

Νοτίου Αιγαίου. 

Αντικείμενο δραστηριότητας της Ε.Κ.Π. «Bluetonium» είναι κατ’ ελάχιστο η 

ιδιοκατανάλωση ενέργειας από Α.Π.Ε. ενώ δύναται να ασκεί και άλλες δραστηριότητες 

σύμφωνα με το άρθρο 47Δ του Ν. 4001/2011. 

Το κόστος κάθε μερίδας συμμετοχής ανέρχεται σε 2.000€. 

Κατόπιν πάντων των ανωτέρω, εισηγούμαι προς τα μέλη του Δημοτικού Συμβουλίου μας 

να λάβουμε θετική απόφαση για τη συμμετοχή του  Δήμου Κω στην Ενεργειακή Κοινότητα 
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Πολιτών Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου (ΕΚΠ) με διακριτό τίτλο «Bluetonium» του 

προγράμματος «Απόλλων». 

Σημειώνω ότι η προθεσμία για την υποβολή της δήλωσης συμμετοχής του Δήμου Κω λήγει 

την Παρασκευή 21-2-2025.  

Κλείνοντας, ο κ. Χόνδρος ζήτησε τον ορισμό ενός αιρετού μέλους ως εκπρόσωπο του 

Δήμου μας  και αυτοπροτάθηκε.  

Στη συνέχεια η Πρόεδρος, απευθύνθηκε στο Σώμα για τυχόν ερωτήσεις.  

Ερώτηση τέθηκε από τον επικεφαλής της μείζονος μειοψηφίας, κ. Σιφάκη Ηλία, εάν θα 

δημιουργηθεί ένα εταιρικό σχήμα που θα συμμετάσχουν οι ΔΕΥΑ των Δήμων. Ο Αντιδήμαρχος 

κ. Χόνδρος Κωνσταντίνος, απαντώντας στο ερώτημα επεσήμανε πως οι ΔΕΥΑ των Δήμων θα 

είναι και αυτοί δικαιούχοι, όπως και οι Δήμοι ως αυτοτελείς νομικά πρόσωπα. Δηλαδή 

δικαίωμα συμμετοχής έχουν τόσο οι Δήμοι, όσο και οι ΔΕΥΑ κάθε Δήμου. Η ΔΕΥΑ του Δήμου 

Κω έλαβε τη σχετική απόφαση χθες για τη συμμετοχή της, αντίστοιχα λαμβάνουμε εμείς 

σήμερα ως Δήμος Κω ως κεντρικός φορέας και σκοπός μας είναι να συμμετέχουμε και οι δύο 

ώστε να έχουμε την έκπτωση στο ενεργειακό κόστος που προσδοκά ο Νόμος να έχουμε.  

Ο επικεφαλής της μείζονος μειοψηφίας, Σιφάκης Ηλίας, ρώτησε στη συνέχεια ποια θα 

είναι η μορφή της εταιρείας. Απαντώντας ο Αντιδήμαρχος κ. Χόνδρος τόνισε ότι δεν είναι 

εταιρεία ακριβώς, είναι μια ιδιαίτερη νομική μορφή που την ορίζει ο νόμος του 2024 και 

μάλιστα το καταστατικό που μας έχει σταλεί της Ενεργειακής Νοτίου Αιγαίου που συστάθηκε 

δεν είναι μια συγκεκριμένη νομική μορφή, είναι Ενεργειακή Κοινότητα Πολιτών. Αυτός είναι ο 

όρος. Είναι ένα ιδιαίτερο νομικό μόρφωμα του προγράμματος «Απόλλων» που εισήχθη από 

τον Νόμο.  

Ερώτηση τέθηκε στη συνέχεια από την δημοτική σύμβουλο της  μείζονος μειοψηφίας κα 

Πη Βασιλεία, η οποία επανέλαβε το ερώτημα που είχε θέσει κατά την εισαγωγή του ως 

έκτακτου θέματος, ζητώντας ν’ απαντηθεί πότε ήρθε το θέμα αυτό στον Δήμο της Κω. Ποια 

ημερομηνία και γιατί είναι κατεπείγον σήμερα.  

Απαντώντας, στο ερώτημα ο Αντιδήμαρχος κ. Χόνδρος Κωνσταντίνος, τόνισε ότι το θέμα 

αυτό έχει έρθει από τον Ιανουάριο η καταληπτική ημερομηνία επανέλαβε είναι την προσεχή 

Παρασκευή και γι’ αυτό εισήχθη ως έκτακτο. Δεν ήρθε σε προγενέστερη πρόσκληση του 

δημοτικού συμβουλίου αυτοτελώς να μπει στην ημερησία διάταξη διότι όπως γνωρίζουμε 

έχουμε ήδη ενταχθεί μέσω της ΚΩΑΝ σε ένα παρεμφερές πρόγραμμα. Επομένως, έπρεπε να 

δούμε ως Δήμος ν’ αποφασίσουμε εάν μπορούμε να μπούμε και αν πρέπει να μπούμε σε 

αυτό. Κρίθηκε πολιτικά ότι μπορούμε να μπούμε και πρέπει να συμμετάσχουμε. Ούτε υπάρχει 
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σύγκρουση, ούτε έχουμε κάτι να χάσουμε το δικαίωμα ως Δήμος  και γι’ αυτό ήρθε σήμερα ως 

έκτακτο για τη συμμετοχή μας.  

Αφού, δεν υπήρξαν άλλες ερωτήσεις, στις συνέχεια η Πρόεδρος, έδωσε το λόγο στους 

επικεφαλής των δημοτικών παρατάξεων για να τοποθετηθούν επί του θέματος.  

Το λόγο πήρε στη συνέχεια ο επικεφαλής της μείζονος μειοψηφίας, κ. Σιφάκης Ηλίας, η 

οποίος κατά τη διάρκεια της τοποθέτησής του επεσήμανε τα εξής: Αυτό που δεν 

καταλαβαίνετε κ. Χόνδρο είναι ότι πολιτικά κρίθηκε από τον Δήμο δεν σημαίνει κρίθηκε από 

την Δημοτική Αρχή. Δήμος δεν είστε εσείς, Δήμος είναι εδώ που είμαστε σήμερα εμείς. Άρα 

αυτό έπρεπε να έχει έρθει εδώ (στο δημοτικό συμβούλιο) να έχουμε συζητήσει, να έχουμε 

συλλέξει τις πληροφορίες, τι πρόκειται να γίνει ποια είναι η μορφή, να δούμε τι έχουν κάνει οι 

υπόλοιποι Δήμοι, να συζητήσουμε και εμείς από την πλευρά μας, να κάνουμε μια παραγωγική 

συζήτηση χωρίς πολιτικές αντιπαραθέσεις και να αποφασίσουμε σαν Δήμος εάν αυτό 

συμφέρει να το κάνουμε ή όχι. Το γεγονός ότι το έχουμε από τον Γενάρη, αφήσατε να τρέξει 

όλος ο χρόνος, το αποφασίσαμε μάλλον χθες το βράδυ, εσείς σαν δημοτική αρχή και όχι σαν 

Δήμος και έρχεται σήμερα, δείχνει ακριβώς τον τρόπο λειτουργίας της δημοτικής αρχής. Δεν 

σας ενδιαφέρει ούτε ο Δήμος, ούτε το Δημοτικό Συμβούλιο, ούτε τίποτα. Αυτό που θέλετε 

εσείς να αποφασίσετε, θα το αποφασίσετε. Ήρθε χθες το μεσημέρι, πέρασε και από την ΔΕΥΑΚ 

και εμείς το καταψηφίσαμε και εδώ θα το καταψηφίσουμε. Ακριβώς, για το λόγο ότι ο τρόπος 

που λειτουργείτε, δεν είναι διαφανής, δεν είναι ξεκάθαρος, δεν ξέρουμε ακριβώς τι είναι αυτό 

το πράγμα και τι γίνεται και δεν μπορούμε να τα εχέγγυα ότι δεν θα φτάσουμε σε ένα σημείο 

στο τέλος να καταντήσουμε ένα νέο ΦΟΣΔΑ και να ψάχνουμε να βρούμε ποιος έβαλε την 

υπογραφή του και γιατί και σε τι έβαλε την υπογραφή του. Και δεν ξέρουμε και φοβόμαστε ότι 

είναι ένας τρόπος έμμεσος να αρχίσουν σιγά - σιγά και οι ΔΕΥΑΚ και κομμάτια διοίκησης του  

Δήμου να φύγουν και να πηγαίνουν σε αυτοτελείς εταιρείες και να μπορούνε να τις διοικούν 

όσοι θέλουνε και όχι δεν θέλουνε. Λοιπόν, σε έχω πει και σας έχω ξανά πει το πώς θα πάει ο 

Δήμος μπροστά και το πώς θα είμαστε μονιασμένοι σε μια κοινή γραμμή για όφελος αυτού 

του νησιού εξαρτάται αποκλειστικά και μόνο από τη Δημοτική Αρχή. Έχετε αποφασίσει 

μοναχικό δρόμο, έχετε αποφασίσει να πηγαίνετε μόνοι σας χωρίς να δίνετε σε κανέναν 

λογαριασμό και να έρχεστε να επιβάλετε τη δική σας την άποψη.  Έτσι απλά. Αυτή είναι η δική 

σας η ομόνοια, αυτή είναι η δική σας άποψη για τη συμμετοχή μας στο δημοτικό συμβούλιο. 

Να αποφασίζει τις προειλημμένες  από σας αποφάσεις.  Δεν θα το κάνουμε εμείς θα πάρουμε 

το χρόνο μας και θα ψάξουμε να δούμε τι είναι αυτό το πρόγραμμα. Προς το παρόν 

προχωράτε μόνοι σας.  
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Στη συνέχεια το λόγο πήρε η επικεφαλής της ελάσσονος μειοψηφίας, κα Μακρή 

Κυριακή η οποία κατά τη διάρκεια της τοποθέτησής της επεσήμανε τα εξής: Θα ήθελα εξ’ 

αρχής να διευκρινίσω για όσους δουν ρεπορτάζ αύριο, μεθαύριο ότι η κοινότητα αυτή δεν έχει 

καμία σχέση με την κοινότητα του γνωστού άσματος. Ίσα – ίσα βρίσκεται στην απέναντι όχθη 

του ποταμού. Το θέμα αυτό όπως το χειρίζεστε δεν έχει να κάνει μόνο με το διαδικαστικό εάν 

πραγματικά θα μπορούσατε να το φέρετε, όπως μπορούσατε να φέρετε στην ημερήσια 

διάταξη και φέρετε τώρα έκτακτα να ψηφιστεί. Εμείς συνήθως υπερψηφίσουμε το να 

ενταχθούν τα θέματα ως έκτακτα. Άλλα σε αυτή την περίπτωση εάν θα μπορούμε να βάλουμε 

ακόμα ένα εμπόδιο με την καταψήφιση στο να συζητηθεί, θα το κάμανε. Γιατί εκτιμάμε και 

πως έρχεται και έχει μαζευτεί αρκετή εμπειρία κύριε Αντιδήμαρχε, αν δεν το ξέρετε ή εάν δεν 

προλάβατε να το ψάξετε λίγο το πράγμα, γιατί μέχρι στιγμής στην Ελλάδα υπάρχουν 1700 

τέτοιες ενεργειακές κοινότητες. Και αυτές όπως δείχνουν τα πράγματα, δεν πρόκειται να 

ωφεληθεί σε κάτι η λαϊκή κατανάλωση. Ίσα – ίσα μετά όπως ξέρετε την απόφαση της 

ευρωπαϊκής ένωσης που γι’ αυτήν συνηγόρησαν όλα τα αστικά κόμματα στην Βουλή για να 

μπει στο χρηματιστήριο, να ιδιωτικοποιηθεί να γίνει όπως οι πρώην ΔΕΚΟ. Το κόστος της 

ενέργειας στη λαϊκή κατανάλωση έχει εκτιναχτεί. Το ξέρετε και εσείς οι ίδιοι και αυτό που 

τώρα προσπαθεί να γίνει μέσα από τις Κοινότητες, είναι όντως να φτιαχτεί μια μορφή που ν’ 

ακούγεται όμορφα προς τον καταναλωτή και να δημιουργεί και την αυταπάτη ότι μπορεί να 

ωφεληθεί και ο ίδιος. Απεναντίας, με αυτόν τον τρόπο με τη συγκέντρωση αυτή, βρίσκεται 

τώρα ο Δήμος και οι οργανισμοί που με την κατανάλωση της ενέργειας εντάσσονται μέσα σε 

αυτές τις κοινότητες ως ένας καλός πελάτης, που βέβαια και ο ίδιος στριμώχνεται λόγω της 

θηλιάς που έχει περάσει στο λαιμό του η Κυβέρνηση γιατί δεν του δίνει τα λεφτά που 

χρειάζεται για να λειτουργήσει. Αλλά ωστόσο ο ίδιος ο Δήμος, δεν πρόκειται να ωφελήσει σε 

τίποτα, αυτό που λέμε σε ότι αφορά στην ανταπόδοση των λαϊκών νοικοκυριών. Τουλάχιστον 

αυτή είναι η εμπειρία μέχρι σήμερα. Μακάρι να βγούμε ψεύτες με αυτές τις εκτιμήσεις. Αλλά 

απ’ ότι φαίνεται ο δρόμος της εμπορευματοποίησης, δεν έχει γεννήσει μέχρι σήμερα θετικές 

καταστάσεις για το λαό και το εισόδημα του. Γι’ αυτά τα πολύ χαρακτηριστικά παραδείγματα 

που έφερα στη συζήτηση, καταψηφίζω το θέμα. 

Στη συνέχεια η Πρόεδρος,  έδωσε το λόγο στους παριστάμενους δημοτικούς συμβούλους, 

για να τοποθετηθούν επί του θέματος.  

Το λόγο είχαν στην συνέχεια η δημοτική σύμβουλος κα Βλάχου Σεβαστή, αναλύοντας την 

οικονομική ένδεια που υπάρχει στη χώρα μας σε θέματα ενέργειας τα οφέλη του 

προγράμματος. Η δημοτική σύμβουλος της μείζονος μειοψηφίας, η Πη Βασιλεία η οποία 
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τόνισε πως είναι η πρώτη φορά που ακούει τον κύριο Χόνδρο να μην είναι σίγουρος για την 

ίδια του την εισήγηση. Απλά σήμερα ήταν μέρα περιβάλλοντος και ήρθαν όλα αυτά το θέματα 

μαζί. Ο ανεξάρτητος δημοτικός σύμβουλος κ. Αβρίθης Παναγιώτης, ο οποίος τόνισε στην 

τοποθέτησή του ότι δίνεται η ευκαιρία σε Δήμους και σε υπηρεσίες δημοτικές, που με την 

ένταξή τους σε αυτό το πρόγραμμα όλοι αυτή η ανταπόδοση έρχεται στην επιστροφή του 

ρεύματος πίσω, τονίζοντας ότι θα το ψηφίσει. Ο δημοτικός σύμβουλος και πρόεδρος της 

ΔΕΥΑΚ κ. Ζαχαρός Κωνσταντίνος, ο οποίος επισήμανε πως όλοι οι δικαιούχοι θα ωφεληθούν, 

φέρνοντας παράδειγμα το δήμο της Κω  που θα εξοικονομήσει όφελος περίπου στις  400.000 

ευρώ με κόστος 2.000 ευρώ.  Τέλος, το λόγο πήρε ο Αντιδήμαρχος κ. Χόνδρος Κωνσταντίνος, 

ο οποίος ανέπτυξε επιπρόσθετα τα οφέλη της ένταξης του Δήμου μας στο πρόγραμμα. 

Στο σημείο αυτό η Πρόεδρος κήρυξε την περαίωση της συζήτησης του θέματος και στη 

συνέχεια κάλεσε το Δημοτικό Συμβούλιο να αποφασίσει επί της πρότασης. 

ΤΟ ΔΗΜΟΤΙΚΟ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟ 

             Μετά το πέρας της ανωτέρω διαδικασίας και αφού έλαβε υπόψη του:  

1. Τις διατάξεις των άρθρων 65 και 67 παρ. 7 του Ν. 3852/2010 «Νέα Αρχιτεκτονική της 

Αυτοδιοίκησης και της Αποκεντρωμένης Διοίκησης - Πρόγραμμα Καλλικράτης» (ΦΕΚ 87/7-

6-2010, Τεύχος Πρώτο), όπως τροποποιήθηκαν και συμπληρώθηκαν του άρθρου 6 

αντίστοιχα του Ν. 5056/2023 «Αναμόρφωση του συστήματος διακυβέρνησης Οργανισμών 

Τοπικής Αυτοδιοίκησης α’ και β’ βαθμού, κατάργηση νομικών προσώπων δημοσίου 

δικαίου δήμων, παρακολούθηση επιδόσεων τοπικής αυτοδιοίκησης οικονομική και 

διοικητική διαχείριση οργανισμών τοπικής αυτοδιοίκησης, ευζωία των ζώων συντροφιάς, 

κατασκευή και αναβάθμιση λειτουργούντων χερσαίων συνοριακών σταθμών και λοιπές 

διατάξεις του Υπουργείου Εσωτερικών», (ΦΕΚ 163/6-10-2023, Τεύχος Πρώτο). 

2. Τον Πρότυπο Κανονισμό Λειτουργίας του Δημοτικού Συμβουλίου, (ΦΕΚ 109/21-1-2025, 

Τεύχος Δεύτερο). 

3. Τις διατάξεις του Ν. 5106/2024 και συγκεκριμένα τις διατάξεις των άρθρων 103 και τα 

επόμενα. 

4. Τις διατάξεις του Ν. 3463/2006 «Κύρωση του Κώδικα Δήμων και Κοινοτήτων» (ΦΕΚ 114/8-

6-2006, Τεύχος Πρώτο), όπως τροποποιήθηκε και ισχύει. 
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5. Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας κατά την οποία προέκυψε ότι επί είκοσι επτά (27) 

συμμετεχόντων και συνδεδεμένων μελών, ΥΠΕΡ1 της προτάσεως ψήφισαν δεκαεπτά (17) 

συμμετέχοντα και συνδεδεμένα Μέλη, μειοψηφούντων των 1) Σιφάκη Ηλία, 2) Βαβλά – 

Μουζουράκη Μαριέττας, 3) Ζερβού Εμμανουήλ, 4) Κιαπόκα Καλλιόπης, 5) Κοκαλάκη 

Γεώργιου,6) Λοΐζου Σταμάτιου, 7) Παπαχρήστου – Ψύρη Ευτέρπης, 8) Πη Βασιλείας, 9) 

Χατζηχριστοφή Ειρήνης και 10) Μακρή Κυριακής. 

 

ΑΠΟΦΑΣΙΖΕΙ ΚΑΤΑ ΠΛΕΙΟΨΗΦΙΑ 

 

Α) Εγκρίνει: 

1)  Τη συμμετοχή του  Δήμου Κω στην Ενεργειακή Κοινότητα Πολιτών Περιφέρειας Νοτίου 

Αιγαίου (ΕΚΠ) με διακριτό τίτλο «Bluetonium» του προγράμματος «Απόλλων», για όλους 

τους λόγους που αναγράφονται στο εισηγητικό μέρος της παρούσας απόφασης. 

2) Το καταστατικό όπως αυτό παρουσιάζεται στο παράρτημα ΙΙΙ της υπ΄ αριθμ. πρωτ. 

12527/24-12-2025 πρόσκλησης της Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου.  

Β)  Ορίζει τον  Αντιδήμαρχο Κω, κ. Χόνδρο Κωνσταντίνο ως εκπρόσωπο του Δήμου Κω στο εν 

λόγω πρόγραμμα και τον εξουσιοδοτεί  για την υπογραφή της αίτησης συμμετοχής του 

καταστατικού της Ενεργειακής Κοινότητας Πολιτών Περιφέρειας Νοτίου Αιγαίου, καθώς και 

κάθε άλλου εγγράφου που θα ζητηθεί. 

 

Αφού  συντάχθηκε  &  αναγνώσθηκε  η  απόφαση  αυτή,  η  οποία  έχει  καταχωρηθεί  στο  3ο  πρακτικό  της  από   
19-2-2025  τακτικής μεικτής  δια ζώσης και ταυτόχρονα με τηλεδιάσκεψη μέσω της εφαρμογής ZOOM συνεδρίασης του 
δημοτικού συμβουλίου,  υπογράφεται ως εξής:  

                                              
1 Γίνεται μνεία ότι:  
Εμφανίσεις:  Κατά τη διάρκεια της συζήτησης του 5ου θέματος της ημερησίας διάταξης αποχώρησε από την 
αίθουσα και συνδέθηκε διαδικτυακά ο δημοτικός σύμβουλος, 3) Ζαχαρός Κωνσταντίνος. 

Η Πρόεδρος του Δημοτικού Συμβουλίου Ο Δήμαρχος Κω              Τα  Μέλη 

Τελλή – Τσιμισίρη Διονυσία Νικηταράς Θεοδόσιος Βλάχου Σεβαστή 
  Βουκελάτου Χριστοδουλίδη Σταμάτα - Ελένη 
  Γιαννούλη Διονυσία (Γραμματέας) 
  Δουδούς Σοφοκλής 
  Ζαχαρός Κωνσταντίνος 
  Καλέργης Ιωάννης 
  Καμπουράκης Σταμάτιος 
  Κανταρζή Σταματία 
  Κασσιώτη Γεωργία 
  Μαραγκός Αριστείδης 
  Πης Σταμάτιος 
  Χατζηθωμά – Κυπραίου Αικατερίνη 
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  Χατζηχριστοφής Παναγιώτης 
  Χόνδρος Κωνσταντίνος 
  Χρυσόπουλος Αλέξανδρος 
  Σιφάκης Ηλίας 
  Βαβλά – Μουζουράκη Μαριέττα 
  Ζερβός Εμμανουήλ 
  Κιαπόκα Καλλιόπη 
  Κοκαλάκης Γεώργιος 
  Λοΐζος Σταμάτιος 
  Παπαχρήστου – Ψύρη Ευτέρπη 
  Πη Βασιλεία 
  Χατζηχριστοφή Ειρήνη (Αντιπρόεδρος) 
  Μακρή Κυριακή 
  Αβρίθης Παναγιώτης 
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